
19. juni 2023 DBS Sydøstjylland bestyrelsesmøde på FSC. 
 
Til stede var: Erens, Bente, Tanja, Birte, Tove, Inge Mette, Per, Jan, Erik og 
Jette.  
 

1. Godkendelse af referat. 
Referatet fra 17. april 2023 godkendt. 

 
2. Tilføjelser til dagsorden. 

9 a.  vedr. SMS, når der skal betales for aftalen.   
9 b. vedr. hjemmesiden, overdragelsen fra den forrige Web master.    

 
3. Godkendelse af dagsorden. 

Dagsorden godkendt. 
 

4. Nyt fra formanden. 
Det er besluttet på hovedbestyrelsen, at kredsene skal have en 
Venskabskreds, og det er for at vi kan spejle og udvikle os i, det bliver 
Storkøbenhavn Nord, da det er dem der passer os til vores kreds, 
formand Flemming Slagelse, Jan har et møde med ham i den 
kommende weekend. Hvordan kommer vi i gang.  
 
Der har været et HB Zoom møde i april 2023.  
Det gik meget på vores økonomi, som er presset, lige som alle andre, 
vedr. inflation og Værditab.  
FSC gik ud med et underskud på ca. 8 mio. På HB mødet i den 
kommende weekend må det komme frem hvad der er gået galt, siden 
underskudt er blevet så stort.  
Derfor stiger prisen på et ophold en smule.  
Hvordan kan der resultaternes udnyttet stedet bedre.  
En drøftelse herom. 
 
Jan har været til møde i København vedr. uddannelse og 
beskæftigelse udvalget. Der er lagt op til et udvalg på børne og unge 



området, ikke som et politiske stående udvalg, som øvrige udvalg i 
HB. Det vil i første omgang blive et rådgivende udvalg, sådan der 
bliver et samarbejde med de underudvalg der er i forvejen.  
 
Der har været et Zoom møde den 6. juni 2023, for bestyrelsen vedr. 
hvordan kan det gøres bedre og hvordan skal der være bedre 
samarbejde med Hovedkontoret, der var på forhånd udsendt nogle 
spørgsmål, der kunne gives nogle input fra bestyrelsen.  
En drøftelse herom.  
 
HB møde den 23-25 juni 2023: 
Der er spørgsmål/holdning til punkter til ang. punk 5.5- Behandling af 
legatansøgninger. HB tager en principiel drøftelse om forskellige 
formål med legattildeling til medlemmer, og 
- træffer beslutning om det vedlagte forslag om nedsættelse af 
udvalg til behandling af legatansøgninger. 
Vi drøftede indstillingen. 
 
Punktet 6 2 Arbejdsform for hovedbestyrelsen HB møde den 
kommende weekend.   
Vi drøftede punktet. Materialet til HB mødet bliver udsendt 14 dage 
før, man burde kunne nå og læse det i gennem. 
 
Vi har fået henvendelse fra vores samarbejdspartner fra UCL har vi et 
emne? Inklusion, hvordan kan man bedre løse den opgave, det er 
Tove Jan og Anne Lise der har den opgave, evt. andre hvis man gerne 
vil deltage, mødet er ca. på en time, efter 3 uger et møde med 
afrapportering. 

 
Når der kontakter pr mail eller pr telefon til hovedkontoret, er det 
meget svært at kommen i kontakt til vedkommende, oftest, bliver der 
ikke mailet eller ringet tilbage.  
  

5. Nyt fra kasserer. 



Informeret om kassebeholdningen, de sidste regninger er betalt.  
Har snakket med vores bank, evt. at lave en opsparing på noget af 
kassebeholdningen, der er oplyst fra banken at de skal bindes 
minimum et år. Randen fra nu og til august 1% fra august vil det være 
til en rande på 1,25%, bestyrelsen godkender forslaget.  
 
Der bliver oplyst fra konsulenterne der er nye medlemmer der ikke 
har fået det førsteindbetalingskort, der bliver oplyst, det som regel 
bliver sendt ud den 20-22 i hver måned, der bliver fulgt op på det.  
 

6. Nyt fra konsulenterne. 
Der har være indvielse af Center for specialundervisning for voksne 
CSV i Kodning kommune, som er blevet nyrenoveret.  
ESTH fungerer ikke optimalt i nu, men det er blevet bedre.   
Der bliver lyttet til telefonsvaren, men det er ikke sikkert der bliver 
svaret samme dag. Når der bliver kontaktet vedr. ”hvordan går det 
med min legatansøgning”, så kontakters legatadministration, og 
tilbage  kontakter ikke medlemmet før der er kommen en 
tilbagemelding.  
Der har været en kontakt samarbejdsmøde pp Center for 
kombination og Teknologi CKT i Horsens, samt Center for 
specialundervisning af unge og voksne CSV i Vejle.  
Har været på konsulentseminar, var rigtig godt, der var rigtige gode 
emner på dagsorden.          

 
7. Generalforsamling 2024. 

Det blev aftalt, det skulle være sidst i august, med efterfølgende evt. 
Høstfest. Så vil der være bedre tid til at gennemgå regnskabet.  
Det har så hvis sig at der er helt bootet op, så datoen bliver den 12. 
april 2024 fra kl. 14.30 – 22.00  

 
8. Gratialer. 

Det vil fremadrettet blive sendt fødselsdagsgave fra kredsbestyrelsen, 
ved runde fødselsdage til medlemmerne i kredsen, fra de 10 år og 



opefter. Ved de 10 års, sendes et gavekort, evt. vil der blive taget 
kontakt til forældrene, for at hører om der er nogle særlige ønsker. 
Vi laver en aftale med en leverandør, der så sender gaven ud. Beløbet 
er sat til 250 kr. ændringen er fra den 1. januar 2024.  
Konsulenterne laver en aftale med en leverandør.        
Der bliver udarbejdet en ny Gratialeliste, ud fra den drøftelse vi har 
haft på dette bestyrelsesmødet, som vi så lige drøfter på næste 
bestyrelsesmøde i september, om den er som det er tænkt.   
    

9. Tilskud til fritidsaktiviteter. 
Vi tog en drøftelse af punktet, og gennemgik reglerne, og vi nåede 
frem til: 
at vi følger de retningslinjer der er fra hovedkontoret.  
”Retningslinjer for Hovedkassens refusion af udgifterne til 
folkeoplysningsarbejde, omsorgsarbejde og idrætsaktiviteter.  
Gældende fra 01.01.2011” 

 
      9.a. SMS. 

Der er blevet undersøgt omkring en kreds info. SMS til 
kredsmedlemmerne, og der er taget kontakt til firmaet der står for 
det, og den eneste mulighed for at betale er på hjemmesiden via et 
kreditkort, det er efter behov, men minimum 30 kr. pr. overførelse. 
Det skal oprettes via en gmail.com. Drøftede punktet. 
Der bliver taget kontakt til hovedkontoret, for at hører hvordan de 
håndterer det.  

 
9.b. Hjemmesiden 
Efter 5 underskrevet formular er det lykkes at overtage hjemmeside. Det 
svært at se faktureringen, hvordan den funger, det er der brug for at der  
100 % fungerer, fremtiden, dem der skal betale, eller det bliver betalt på en  
Anden måde. Kassereren er næsten helt sikker på, der kommer en fakturer 
gang om året. E-mailen som faktoren skal sendes skal rettes.       

 
10.Arrangementer og evalueringer. 



Der skal være en foredrag den 14. september med Anne Grove på FSC, 
altså landsplan fysisk, det er vore opgave at søge midler hertil. 
Der er søgt aktivet midler på 15.125 til foredrag. Det er også vores kreds 
der står for arrangement. Deltagerpris er 75 kr. for kaffe og kage, som skal 
betales ved tilmelding. 
Boghjørnet har et arrangement om eftermiddagen.    
 
De 55.000 som er bevilliget fra aktivitet midler er bevilliget, men ikke 
modtaget i nu. 
Mangler det sidste fra turen til Silkeborgsøerne.  
I alt har vi fået 110.000 kr. det første halve år.  
Det alder sidste opgørelser bliver til næste bestyrelsesmøde i september.  
 
Julefrokost hele kredsen i november Judith Rodenburg der kommer 15.15 
midt liv i dur og mol i en 75 minutter. Der er aftalt med to musikkerer fra 
DBS Andres og Ovin, de vil gerne spille nogle julesange og julemusik. De 
bliver honoreret med et Citykort til Horsens på 1000 kr. til hver.  
Foredrag 12.000 Musik 2.000, Gaver og Bus.  
Der søges midler på 14.975 og er bevilliget.     
Fra 14.30 kaffe 15.16 foredrag 75, minutter, julefrokost 17.00 slutter 21.30.   
 
Til Silkeborg lørdag den 17. juni, var der tilmeldt 43 men der kom 41, en 
rigtig god tur, med super godt vejr.      
 
11.Eventuelt. 
Der mangler et gelænder i svømmehallen på FSC, et medlem er faldet, der 
er sat gang i processen, så det bliver i orden.  
 
Sekretær 
Jette Birgitte Pedersen.  
 
 
 

 



 


